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Rozmowa z Przewodniczącym Rady Gminy 
Branice Panem Władysławem Lenartowiczem

W gazecie znajdziemy 
między innymi:
- Wywiad z kierownikiem

-Co jako radny chcial Pan zrobić?
*Jestem radnym już drugiej kadencji 
Najważniejszym moim celem jak i ce
lem całej rady jest rozwój gminy. Moun 
hasłem było „Branice nie końcem, ale 
początkiem Polski”. Ważnym celem by
ło również otwarcie przejścia graniczne
go dla ruchu pojazdów osobowych, ale 
to się nie udało.
-Co jako radnemu udało się Panu zreali
zować?
♦Największym osiągnięciem moim, jaki 
i całej rady było wybudowanie Gimna
zjum, które w związku z reformą osw. - 
ty stało się konieczne. Udało się nam w 
ten sposób zgromadzić kadrę nauczy
cielską w jednym miejscu a ty m samym 
podnieść jakość kształcenia. Zmniejsze
nie liczby szkół również w naszej gmi
nie stało się koniecznością ze względów 
finansowych. Zostały trzy szkoły pod
stawowe, ale za to lepiej wyposażone. 
Wreszcie zostały podjęte już pewni 
ustalenia dotyczące budowy zalewu w 
okolicach Włodzienina. Udało się nam 
również zinwentaryzować budynki za
grażające bezpieczeństwu na terenie 
Branic oraz informacje o nich przekaza
liśmy do Starostwa Powiatowego Za
częliśmy również przekazywać pienią
dze na sołectwa. Ważne jest, że udało

nam się zmniejszyć zatrud
nienie w Urzędzie Gminy. 
Również obecna Rada Gmi
ny uchwaliła, ze Sołtys bę
dzie pobierał dietę za uczest
nictwo w posiedzeniu Rady 
Gminy zamiast rekompensa
ty za poniesione koszty (np. 
rachunki telefoniczne). Nie 
dopuściliśmy do zamknięcia 
basenu. W tym roku mają 
zostać zrobione z pieniędzy 
powiatowych chodniki w Mi- 
chałkowicach i Grodczanach. 
Ma również zostać zrobiona

nowa nawierzchnia drogi wjazdowej 
do Branic obok szpitala oraz dokoń
czony przyległy do niej chodnik. 
-Co jeszcze chciałby Pan zrobić? 
♦Jednym z ważniejszych zadań jest 
wybudowanie sali sporto
wej dla gimnazjum 
Chcemy jeszcze zrefor
mować oświatę i kulturę 
w naszci gminie, nie bę
dzie ona się wiązała z 
żadnymi zwolnieniami a 
jedynie z przesunięciami. 
Innym ważnym zada
niem, przed jakim stanie
my jest problem z wysy
piskiem śmieci, gdyż już 
niedługo zapełni się. 
Trzeba również zmoder
nizować oczyszczalnie 
ścieków w Branicach. 
Nasz gmina będzie 
uczestniczyć w finanso
waniu budowy zalewu. 
To są te najważniejsze 
zadania, te pochłaniające 
największe środki pie
niężne.

Zakładu Rolnego w Mi- 
chałkowicach,

- Relacje z Turnieju Bez
pieczeństwa Ruchu Dro
gowego,

- Informacje o Ekologii w 
naszej gminie

- sport w gimnazjum
- co ciekawego wydarzyło 

się w gminie w minionym 
miesiącu

- przedstawiamy niektóre 
problemy mieszkańców 
Michałkowie

- oraz wiele innych 
informacji

Oto jeden z problemów miesz
kańców Michałkowie str. 3



Bezrobocie
w gminie i w powiecie.

W powiecie osób pozostających bez 
pracy w końcu marca było 4449 sta
nowi to ponad 19 % osób zdolnych 
do pracy Największe bezrobocie w 
całym Powiecie Ghibczyckim jest w 
Gminie Głubczyce. Tam zarejestro
wanych osób bezrobotnych w marcu 
było 2235, kolejną gminą o dużym 
bezrobociu w powiecie jest Kietrz.

Tam bezrobotnych było 1163 Kolejna w 
rankingu jest Gmina Branice, gdzie bez
robotnych było 559. Najmniejsze bezro
bocie jest w Gmimc Boborów w marcu 
wynosiło ono 492 osoby. W tym roku 
Powiatowy Urząd Pracy dostał 894 tyś 
zł. W ramach tej sumy 80 osób będzie 
mogło być skierowanych do prac inter
wencyjnych (w zeszlvm roku było ich 
130 osób), 44 osoby będą mogły odbyć 
Sfarze zawodowe, 66 osób uda się prze
szkolić Urząd będzie mógł pokryć rów
nież częściowe koszty zatrudnienia ab

solwenta. Pieniędzy wystarczy dla 70 
osób Urząd może również udzielić 
pożyczki dla pracodawcy chcącego 
utworzyć nowe stanovisko pracy. 
Taką samą pożyczkę może uzyskać 
również bezrobotny chcący otworzyć 
własną działalność. Kwota poży czki 
me może przekroczyć ?0-krotności 
przeciętnego wynagrodzenia. Bezro
botny korzystający z pożyczki może 
ubiegać się o jej umorzenie po regu
larnej jej spłacie przez 2 lata.

Bezrobocie według grup wiekowychBezrobotni ze względu na wykształcenie

Razem wyższe
policeal
ne i śred

nie za
wodowe

średnie 
ugólno- 

kształcące
zawodo

we
podsta
wowe

Razem 18-24 25-34 35-44 4-5-54 55 i więcei

Powiat 4449 1359 1163 1065 771 91

Powiat 4449 49 840 332 1578 1650 Branice 559 224 140 113 75 7

Branice 559 4 101 24 220 210 Bezrobotni według czasu pozostawania bez 
pracy w miesiącach

Przejścia małego 
ruchu granicznego.

Razem [Ximzej 1 1-3 3-6 6-12 12-24 powyżej 24

Powiat 4449 201 604 710 831 1046 1057

Branice 559 22 73 96 118 111 139

W chwili obecnej na terenie Gmi
ny Branice funkcjonuią dwa 
przejścia małego ruchu granicz
nego. W ubiegłym reku przejścia te 
przekroczyło łącznie ponad 150 tyś. 
ludzi, z czego w sainvch Branicach 
130 tyś. Przejścia najczęściej prze
kraczają Polacy Przejście Branice - 
l valno przekroczyło w ubiegłym 
roku 126 tyś. Polaków a tylko ok. 4 
tyś Czechów Przejście Wiechowi- 
ce - Wawrowicc przekroczyło w 
ubiegłym roku ok 20 tyś łudzi z 
czego Polaków 12 tyś. A resztę sta
nowili obywatele Republiki Cze
skiej. Gmina Branice stara się o 
uruchomienie jeszcze innych 
przejść. Najdalej posunięte są prace 
nad uruchomieniem przejścia Blisz- 
czyce - Kmów, mającego działać w 
ramach małego ruchu granicznego, 
ale będącego otwartym całą dobę i 
umożliwiającym przejazd samocho
dów osobowych. Będący 27 kwiet
nia na posiedzeniu Rady Gm iny mjr 
Szvmanski zapewnił, że możliwe 
jest otwarcie tego przejścia jeszcze 
w tym roku, ale wymagałoby to 
znacznych inwestycii ze strony 
Gminy

Wieści z Urzędu
Uchwała Nr XXX/147/01

Rado Gminy Branice 
z dnia 27 kwietnia 2001r.

w sprawie wspólnego finansowania przedsięwzięcia pn. "Program 
gospodarki wodno-ściekowej w dorzeczu Troi".

Na odstawie art. 18 ust 2 pkt 12 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samoiz-jd? 
gminnym/Dz.U. z 1996r Nr 13,poz.74 ze zmianami: Nr 58. poz.261 Nr 106, 
poz.496,Nr 132.poz.622: z 1997r Nr 9,poz 43. Nr lu6.poz.679 Nr 107,686,Nr 
113,poz.734,Nr 123,poz 775; z lv98r Nr 155.poz.1014, Nr 162,1 poz 1126 oraz 
z 2000r. Nr 26,poz '’Oô.Nr 48,poz 552,Nr 62,poz.718. Nr 88, Ipoz.985,Nr 91,poz. 
1009,Nr 95,poz.l041/ Rada Gminy Dranice uchwala 
cu następuje

$ 1

Wspólnie z Gmina Kietrz sfinani ować opracowanie przedsięwzięcia pn. " Pro
gram gospodarki ucdno-sciekowei w dorzeczu Troi 1

$2

Na opracowanie "Programu gospodarki wodno-ściekowej dorzecza Troi" prze
znacza się kwotę me większa niż 5u00 zl /pięć tysięcy złotych/.

$3

Wykonanie uchwały pow lerza się Z irządowi Gminy Bramce.

$4

Uchwala wchodzi w życie z dniem podjęcia.
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Uchwala NrXXX/146101 
Rady Gminy Dranice 

z dnia 27 kwietnia 2001r. 
w sprawie zmian w uchwale dotyczącej : .s id i trybu umarzania 

i udzielania ulg w spłacaniu wierzytelności jednostek 
organizacyjnych Gminy.

Na podstawie art.34 a ustawy z dnia 26 listopada 1998r o finansach 
pubhcznvch /Dz.U.Nr 155,poz. 1014 ze zmianami :z 1999rNr 162, 
poz.1126 z 1999r. Nr 38.poz.360, Nr 49,poz.485 , Nr 70,poz.778 ; z 
2000r Nr 12 ,poz 136, Nr 48,poz 550, Nr 95,poz 1041,Nr 119, 
poz 1251, Nr 122, poz. 1315 1 Rada Gminy Dranice uchwala co nastę
puje :

$1

W Uchwale Nr XVI111101100 Rady Gminy Branice z dnia 28 kwietnia 
2000r. w sprawie zasad i trybu umarzania i udzielania ulg w spłacaniu 
wierzytelności jednostek organizacyjnych Gminy wprowadza się nastę
pujące zmiany:

1/ W $ 1 ust li ust.2 otrzymują brzrmeme
„$ 1 1. Wierzytelności jednostek organizacyjnych Gminy z tytułu należ
ności pieniężnych, do których nie stosuje się przepisów ustawy z dnia 
29 sierpnia 1997r. Ordynacja podatkowa /Dz.U.Nr 137,poz.9261 mogą 
być umarzane przez Wójta lub kierownika •ednostki, eżeli wierzytel
ność nie przekracza kwoty 1000 złotych / jeden tysiąc złotych/.
2.Jeżeli wierzytelność, o której mowa w ust.l przekracza kwotę 1000 
złotych o umorzeniu decyduje Zarząd Gminv na wniosek Wójta lub 
kierownika jednost? i ’.

$2

Uchwala Nr XXX/145/0I 
Rady Gminy Br mice 

z dnia 27 kwietnia 2001r.
w sprawie absolutorium dla Zarządu Gminy Bra

nice.

Na podstawie art. 18 ust.2 pkt,4 ustawy z dnia 8 mar
ca 1990r. o samorządzie gminnym/Dz.U. z 1996r. 
Nr 13,poz.74 ze zmianami Nr 58,poz.261, Nr 106, 
jx>z.496,Nr 132,poz.622;z 1997r. Nr 9,poz.43, Nr 
106,poz.679,Nr 107, poz.68o,Nr 113,poz.775; z 
1998r Nr 155,poz.l014J4r 162,poz.ll26 oraz z 
2000r. Nr 26,poz.306J4r 48,poz.552,Nr 62,poz 718, 
Nr 88,poz.985,Nr 91, poz.!009,Nr 95,poz.l041/ 
oraz art_136,ust 2 ustawy z dnia 26 listopada 1998r. 
o finansach publicznych /Dz U. Nr 155,poz.l041 ze 
zmianami: Nr 162, poz.1126,; z 1999r. Nr 38, 
poz.360,Nr 49,poz.485, Nr 70,poz.778: z 2000r. Nr 
12,poz,136,Nr 48,poz.550, Nr 95,poz.l041, Nr 119, 
poz,1251J4r 122, poz 1315/ Rada Gminy Branice 
uchwala, co następuje:

$ 1

Udziela absolutorium Zarządowi Gminy Branice.

$2

Uchwała wchodzi v życie z dniem podjęcia i podle
ga ogłoszeniu na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gmi
ny Branice.

Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Gminy oraz Kierownikom  
jednostek organizacyjnych.

$3

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu na 
tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy.

Michałkowice z jakimi borykają się problemami?

Michalkowice uzyskały statut sołec
twa 16 lutego 1998 r. Do tego czasu 
należały do sołectwa w Branicach. 
W tym czasie w Michalkowicach 
nie wiele się działo. Chodnik był 
obiecywany od wielu lat, a nie ma 
go do dzisiaj. Wielokrotnie miesz
kańcy zwracali się do różnych orga
nów gminy, do sołtysa wsi Branice 
(przez uzyskaniem statusu sołectwa 
przez h uchalkowice), jednak bez 
skutku. Dopiero po powstaniu sołec
twa w Michalkowicach coś się ru
szyło jednak na chwilę, rozpoczęto 
roboty przy chodniku. Jednak poło
żone zostały tylko krawężniki i wy
sypany tłuczeń. Obecnie mieszkań
cy czekają na dokończenie prac, a 
trwa to już bardzo długo. W Michal
kowicach chodnik nie jest jedynym 
problemem. Gdy mieszkańcy' popro
sili o postawienie przystanku auto

busowego to przez długi czas najpierw 
uzyskiwali odpowiedzi odmowne. A w 
końcu dostali stary przystanek z innej 
wsi. Ktoś nawet zapomniał przemalo
wać nazwę miejscowości. Przestanek 
ten me został nawet umocowany, 
mieszkańcy sami musieli go umoco
wać. Przystanek jest usytuowany na 
terenie prywatnym. A wysiadając na 
nim w trakcie deszczu trzeba uważać, 
aby nie zrobić sobie krzywdy Dz ci 
jeżdżące do szkoły muszą oczekiwać 
na autobus pod gołym niebem w czasie 
deszczu nawet nie mają się gdzie scho
wać Mieszkańcy' od dawna starali się o 
wytyczenie w ich miejscowości boiska 
do gry w piłkę, próbowali samodziel
nie stworzyć małe boisko na prywatnej 
własności przy blokach. Ale jego wiel
kość uniemożliwiała grę już więcej niż 
kilku osób. Mieszkańcy mogli liczyć 
na przychylność kierownika tamtejsze

go gospodarstwa rolnego, który udo
stępniał czasami młodzieży pomiesz
czenia na terenie gospodarstwa, obiecał 
też pomoc w zorganizowaniu boiska, 
zapewnił transport i przechowuje kręgi 
potrzebne do zrobienia kanalizacji bu
rzowej. Młodzieży w organizowaniu 
wolnego czasu pomaga również Pan 
Leszek Stec. To on zorganizował dla 
młodzieży zabawę, jest też zaangażo
wany w wytyczenie boiska. Dodatko
wo gmina zabrała jeszcze w zeszłym 
roku pieniądze sołeckie przyznane dia 
Michałkowie. Mieszkańcy' wielokrot
nie zapraszali Wójta, aby przybył i za
poznał się z ich problemami a w szcze
gólności z zorganizowaniem boiska. 
Jednak Wójt mimo zapewnień przyjaz
du nie przybył. Problemy te również 
wielokrotnie były poruszane na spotka
niach z Sołtysami, jednak do tej pory 
me zostały rozwiązane. Obecnie po
moc w wytyczeniu boiska obiecał kie
rownik zakładu rolnego. Może dzięki 
tej pomocy młodzież będzie miała, 
chociaż gdzie grać. Dziękuję Sołtysowi 
Michałkowie Panu Semmlerowi za 
rozmowę.
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Zakład Rolny Mich alko wice 
Wywiad z kierownikiem Zbigniewem Pietryszynem

stość w zagrodach, oraz że zwierzęta 
są czystsze Zwiększa to również bez
pieczeństwo pracy' ze zwierzętami. 
Teraz niektóre czynności mogą być 
zmechanizowane.
-Czy w gospodarstwie były większe 
zwolnienia pracowników?
♦Restrukturyzacja niestety' wiązc się z 
koniecznością znuan w strukturze 
zatrudnienia, dlatego chcialem, aby 
odbyło się to w miarę łagodnie. Nie 
było zwolnień grupowych Większość 
ludzi odchodziła z przyczyn natural
nych, bądź z własnej woli. Zdarzały 
się jednak przypadki zwolnień dyscy
plinarnych. W tej chwili w gospodar
stwie rolnym pracuje 20 osób.
-Czy obawia się Pan pryszczycy al 
bo choroby „szalonych krów”?
♦Oczywiście, że się obawiam, ale 
polskie służby weterynaryjne dość 
szczelnie odizolowały nasz kraj. 
Chodź :huroba wymknęła się Brytyj
czykom to możliwe, że dotrze nawet

-W czym gospodarstwo się specja
lizuje?
♦Obecnie gospodarstwo specjalizuje 
się w produkcji mleka. Docelowo 
będziemy posiadać liczące 250 
sztuk stado krów mlecznych Upra
wiamy również buraki cukrowe, ku
kurydzę.
Posiadamy najnowocześniejszy sys
tem związany z udojem krów Sys
tem ten jest w dużym stopniu zauto
matyzowany, zlicza ile, która krowa 
oddala mleka gromadzi dane zwią
zane z każdą sztuką bydła. Dzięki 
czemu możliwe było ograniczenie 
kosztów produkcji mleka oraz 
znaczne polepszenie jego jakości.
-Jaka jest ogólna sytuacja gospo
darstwa rolnego?
♦Sytuacja gospodarstwa na dzień 
dzisiejszy nie jest zła. Dzięki wpro
wadzeniu systemu „ALPRO” udało 
się ograniczyć koszty. Podniesiona 
jakość spowodowała, że jesteśmy 
jednym z dostawców do tak wyma
gającego dostawcy jak „Danone”, 
nasze mleko dostarczamy również 
do „Toski”. Z tymi kontrahentami 
me ma problemów, jeśli chodzi o 
terminy płatności, trudności są nato
miast. jeśli chodzi o płatności za 
dostarczone buraki do cukrów ru 
Cukrownia jak większości rolników 
zalega również nam z płatnościami.
-De kosztowało wprowadzenie sys
temu „ALPRO”?
♦Nas wprowadzenie systemu nie

kosztowało dużo Wszystkie prace 
murarskie, tynkowanie jx>łożenic 
kafelek wykonywaliśmy w okresie 
zimowym, w któiym nie ma prac 
potowych, co umożliwiło wykony
wanie tych prac przez pracowni
ków gospodarstwa. Nie wiązało się 
to z dodatkowymi kosztami. Mu- 
sieliśmy zapłacić jedynie za mate
riały oraz za sprzęt i jego instala
cję System jest nadal jeszcze 
wdrażany. Dzięki temu systemowi 
zmniejszyła się ilość osób potrzeb
nych do obsługi gospodarstwa. 
Obecnie zwierzęta w zagrodach 
me sa tuż na uwięzi, spowodowało 
to, ze łatv .ej jest utrzymywać czy

do nas. W naszym gospodarstwie nie 
karminy krów mączką kostną, 
wszystkie składniki odżywcze i pasze 
są naturalne, w większości przygoto
wywane w naszym gospodarstwie.
-Czy jest prawdą, że obiecał Pan 
mieszkańcom pomoc w utworzeniu 
boiska?
♦Tak, ponieważ w Michalkowicach 
młodzież popołudniami nie ma, co 
robie, me ma gdzie pojsć, a siedzenie 
w domu przed telewizorem me jest 
dobrą alternatywa Lepiej niech grają 
w piłkę. Dlatego jak tylko będzie od
powiednia pogoda to przy stąpimy do 
uporządkowania terenu i ustawienia 
potrzebnego sprzętu.

W tym miejscu ma powstać boisko
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Turniej wiedzy o Bezpieczeństwie Ruchu Drogowego

Zgodnie z wieloletnią tradycją, w kwiet
niu, odbyły się w Szkole Podstawowej i w 
Gimnazjum w Branicach, gminne i powia
towe eliminacje ogólnopolskiego turnieju 
o Bezpieczeństwie Ruchu Drogowego. 
Celem tego turnieju jest podnoszenie kul
tury motoryzacyjnej społeczeństwa i dzia
łanie na rzecz poprawy stanu bezpieczeń
stwa ruchu drogowego.
Każdy szczebel eliminacji turnieju składa 
się z dwóch etapów. W pierwszym zawod
nicy rozwiązują test, w którym obok pytań 
dotyczących zasad ruchu drogowego i roz
wiązywania sytuacji drogowych na skrzy
żowaniach, znajdują saę pytania związane 
z zasadami udzielania pierwszej pomocy 
poszkodowanym w wypadkach drogo
wych. Drugi etap to jazda po sprawnościo
wym torze przeszkód. Suma punktów uzy
skanych w tych konkurencjach przez całą 
drużynę wyłania zwycięzcę, który kwalifi
kuje się do eliminacji wyższego szczebla. 
W eliminacjach gminnych startowały trzy

osobowe drużyny ze wszystkich szkół na
szej gminy. Drużyny w nich startujące skła
dały się z uczniów szczegół, ie zamteiesc- 
wanych powyższą tematyką, oraz gotowvch 
poświęcić swój wolny czas, na bardzo 
szczegółowe poznawanie zasad i przepisów 
ruchu drogowego oraz długotrwałe treningi, 
mające na celu perfekcyjne opanowanie 
techniki jazdy na rowerze, po bardzo skom
plikowanym, sprawnościowym torze prze
szkód. Opiekunami przygotowującymi po
szczególne zespoły do konkursu byli: Dru
żyn Gimnazjum i Szkoły Podstawowej w 
Branicach - Janusz Kaczmarek, drużyny 
Szkoły Podstawowej w Uciechowicach - 
Andrzej Olczak, oraz drużyny ze Szkoły 
Podstawowej we Włodzieninie - Roman 
Kowalczyk. W wyniku eliminacji gnun- 
nych, które odbyły się 9 kwietnia, do etapu 
powiatowego zakwalifikował oię zespół z 
Włodzieniną oraz drużyna Gimnazjum w ' 
Branicach, startująca właściwie treningo
we, ze względu na brak konkurentów w 

swojej grupie wiekowej na. 
szczeblu gminy. Wszyscy 
uczestnicy, bez względu na 
zajęte miejsce, zostali nagro
dzeni bardzo atrakcyjnymi 
nagrodami, ufundowanymi 
przez Zespół Obsługi Oświaty 
Kultury i Sportu Urzędu Gmi
ny w Branicach. Również w 
naszej gminie, w Szkole Pod
stawowej w Branicach, 28 
kwietnia, odbyły sie elimina
cje powiatowe turnieju BRD, 
w których wystartowały naj
lepsze szkoły z gmin, Babo
rów, Branice i Kietrz, (gmina 
Głubczyce z bliżej nie zna
nych powodów nie wystawiła 
swoich reprezentantów). Na 
tym etapie, do komisji kon

kursowej dołączył przedstawiciel Po
wiatowe) Kumendj Policji w Głubczy
cach, który dostarczył testy opracowane 
przez Wydział Ruchu Drogowego Wo
jewódzkiej Komendy Policji w Opolu. 
Poziom wiedzy uczestników zaprezen
towany w trakcie ich rozwiązywania, 
by, na tyle wysoki, że należy sądzić, że 
mimo jeszcze bardzo młodego wieku, 
nie mieliby oni większych trudności z 
bezbłędnym rozwiązaniem testów na 
prawo jazdy. Zawodnicy naszej gminy, 
nie okazali się zbyt gościnni dla innych 
drużyn, ponieważ w obydwu grupach 
wiekowych zwyciężyli znaczną przewa
gą punktową, kwalifikując się tym sa
mym do finału wojewódzkiego, który 
odbędzie się 12 maja w Oleśnie. Druży
na ze Szkoły Podstawowej we Włodzie- 
nime startowała w składzie: Maciej Py
tel, Łukasz Wanat oraz Szymon Bory- 
siewicz. W klasyfikacji indywidualnej 
zwyciężył również uczeń tej drużyny 
Maciej Pytel. W zespole gimnazjum 
startowali Paweł Dziaczyszyn, Grzegorz 
Szałas i Konrad Weygand. Podobnie jak 
wśród młodszych uczniów, w kategorii 
indywidualnej, zwycięzcą został uczeń 
naszego gimnazjum - Konrad Weygand. 
W finale wojewódzkim oprócz konku
rencji identycznych jak w dotychczaso
wych eliminacjach, uczestnicy przejdą 
próbę rzeczywistego udzielania pierw
szą pomocy, ofiarom symulowanego 
wypadku drogowego, oraz test jazdy po 
miasteczku ruchu drogowego, w warun
kach maksymalnie zbliżonych do fak
tycznie istniejących na drodze. Mając na 
uwadze poziom wiadomości i umiejęt
ności zwycięskich drużyn z naszej gmi
ny, można zakładać, że będą one silny
mi przeciwnikami dla innych, najlep
szych zespołów całego województwa.

Janusz Kaczmarek

Ekologia?
Stare porzekadło mówi, że „charakter czło
wieka poznać po jego stosunku do przyro

dy”. Czy to prawda? Jeśli o mnie chodzi co 
nic dobrego nie mogę powiedzieć o osobie, 
której przeszkadza, raczej przeszkadzała,. 
brzoza przed oknem. Drzewo zostało posa- ' 
dzone przez wcześniejszych lokatorów, 
rosło sobie 40-45 lat, cicho, spokojnie, cie
szyło oczy przyjaznych mu ludzi. Aż tu się 
okazuje, że zasłania słońce. Myśli sobie 
obecny lokator - dewastator tak być nie 
może. Więc chodzi i nagabuje ZGM by w 
wielkim tygodniu osiągnąć efekt Ścięto z 
jednej strony 5 dużych, zdobiących całe 
drzewo gałęzi. Sok lał się niczym łzy: łzy 
bolejącego drzewa, któremu ran nie opa
trzono; łzy nad głupotą ludzką Kto w * 
kwietniu prześwietla drzewo; od kiedy 
brzoza jest drzewem, któremu koronę nah - 
ży formować? Te zabiegi kosmetyczne 
dotyczą wyłącznie drzew owocowych. Z 
przeprowadzonych rozmów z kompetentny
mi osobami dowiedziałam się, że na wycię
cie drzew, lub przycięcie jego gałęzi, nale
ży mieć pisemną zgodę UG a takiej nie 
wydano. Więc jak ma się powyższy fakt 
wobec prawa? Art. 48 ust. 2 o ochronie

środowiska nakazuje „powstrzymj warne 
się od usuwania i niszczenia drzew i krze
wów w tym uszkadzania . Art. 110 ust. 
Ib punkt 1 mówi: „przepisy przewidują 
kary pieniężne za niszczenie zieleni, 
drzew i krzewów oraz za ich usuwanie 
bez wymaganego zezwolenia”. I co teraz? 
Ściętych gałęzi już się nie przyklei, ale 
uważam, że takim aktom bezmyślności i 
bezprawia nie można pobłażać. Zupełnie 
realne zdaje się być zarządzenie Wójta 
Gminy Branice: „Za każde ścięte drzewo 
zagrażające bezpieczeństwu (brzoza niko
mu nie zagrażała) należy zasadzić 5-10 
nowych drzew. Aż się prosi o jego wyeg
zekwowanie. Jeśli już mowa o bezpie
czeństwie to proponuję ściąć śliwkę ro
snącą w rogu, obok bloku (Śłoneczna 2). 
Kiedy tylko owoce zmieniają kolor, dzieci 
wchodzą na nią starając się strącić kole
gów, którzy weszli wyżej i.. resztę moż- 
na przewidzieć To śliwka zagraża bezpie
czeństwu nie brzoza Brzózka, o której 
mową jej ścięte gałęzie skierowane do 
okien dawały schronieme synogorlicom, 
sowom, a zimą dawały frajdę dzieciom 
obserwującym harce sikorek, ich wyścigi 
do karmników Szkoda, ze nie wszyscy 
potrafią dostrzec docenić i skorzystać z 
tak bliskiego kontaktu z przyrodą. Loka
torowi - dewastatorowi pragnącemu słoń

ca proponuję korzystanie z ośrodka re
kreacyjnego, jakim jest basen.

Marta Sokołowska
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Co słychać w Gminie
Czyli plotki i opowiadania ludz.

-Do Boboluszek przyleciał czarny 
bocian me mogąc się pomieścić z 
białymi UG postawił dla niego spe
cjalnie przygotowaną platform;
-Do ROPS-u szkolonych jest 20 sa
nitariuszy, a przyjętych będzie 9 . A 
co z resztą?
-Ogród działający dotąd przy Samo
dzielnym Wojewódzkim Szpitalu w 
Brandach ma zostać wynajęty obce
mu inwestorowi. Zatrudni on wielu 
ludzi do pracy. Jest to bardzo dobra 
inicjatywa Szkoda tylko, że więk
szość z zatrudnionych ma pochodzić 
z WNP.
-Wiele osób ciekawi, co dokładnie 
wydarzyło się po oficjalnym otwar
ciu Izby Pamięci im. Biskupa Na
thana w Branicach, że musiał inter
weniować aż dyrektor szpitala 
-Podobno w związku z wyborami 
parlamentarnymi ma zwolmć się 
stanowisko starosty, na które wybie
ra się ktoś z kierownictwa szpitala w 
Bramcach
-Ponoć w Ośrodku Zdrowia w Bra

nicach są bardzo duże kolejki i tłumy 
osób oczekujących na lekarza. Czy to 
wynik źle wprowadzonej reformy, 
czy może wynik złej organizacji pra
cy w samym ośrodku, a może należy 
zatrudnić jeszcze jednego lekarza?
-Chciałbym na łamach „Gazety BRA- 
NICKIET’ zapytać, do czego ZGhl 
potrzebuje 4 komórki, które znajdują 
się przy budynku na ul Słonecznej. 
Czy pomieszczeń tych nie można by 
przekazać do użytkowania mieszkań
com i uzyskać z tego tytułu dodatko
wy przychód? Czy ZGM-owi me wy
starczy zajmowane pomieszczenie po 
byłym śmietniku na ul. Szkolnej?
-Urzędnicy podejmujący decyzję o 
zmianie ruchu na ul. Słonecznej i ul. 
Szkolnej jeszcze raz winn przemy
śleli swoją decyzję. Proponuję Panom 
Radnym. abv spróbowali dojechać do 
bloku przy ul Szkolne,, najlepiej w 
dzień Czy to była mądra decy <ja, aby 
cały ruch przy osiedlach mieszkal
nych ..puścić’’ obok Gimnazjum? Nie 

lepie, byłoby, gdyby ul Szkolna 
była dwukierunkowa Wtedy* 
większość samochodów nie jecha
łaby obok Gimnazjum.
-Czy zostaną naprawione drogi? 
To, co Gmina zaoszczędziła 
związku z łagodną zimą powinno 
być przekazane na remonty dróg. 
-Co dalej z parkingiem przy bu
dynku administracji szpitala, aktu
alny zdetydc warne nie spełnia 
swojego zadania, a samochody są 
parkowane na trawniku? Cos trze
ba z tym zrobić
-Kierownik ZGM kazał wkopać 
opony na trawniku koło swojego 
biura, aby nie jeździły tamtędy 
samochody, a co z ekologią czy 
me jest to po prostu zaśmiecanie, 
przecież me jest to żadna ozdoba 
A przy okazji należałoby coś zro
bić, aby me były parkowane sa
mochody na przejeździć dróg 
osiedlowych ani w zatoczkach 
przy wyjściu z klatek schodo
wych. Może przydałby się par
king. Czas najwyższy o tym po
myśleć. Bo kiedyś może się zda
rzyć przez to tragedia.

W dniach od 14 do 20 maja w 
Wiejskim Domu Kultury od
będzie się wystawa poświęco
na historii Branic.

Zapraszamy

Uwaga
Dnia 12 m; a 2001 r. odbędzie się IX Bieg 
Graniczny
Biegi odbędą się przy ogran zunym ruchu 
drogowym od Mostu Granicznego, ulicami 
Młyńską, Żymierskiego, Kościelną i Szpital
ną na stadion sportowy Orzeł w Branicach.
Rozegrane zostaną następujące biegi:
1015 - bieg dzieci i młodzieży gminy Branice, 
1240 - bieg mieszkańców gminy Branice na 3 
km - Most Graniczny - Stadion Orzeł, na 
który zapraszamy młodzież szkół ponad 
gimnazjalnych oraz dorosłych,
1 “ - bieg główny na 12 km - Most Gra- 
n*czny — Boboluszki — Wysoka, stadion 
Orzeł Bi anice
godz. 1500 - Festyn - Park Branice (loteria 
fantowa, bufet)

Organizatorzy

Dzień Zdrowia Psychicznego

W Samodzielnym Wojewódzkim Szpitalu dla Nerwowo i 
Psychicznie Choiych an. Ks. Biskupa Nathana w Branicach 
odbyły się skromne ale doniosłe uroczystości poświęcone 
obchodom Dnia Zdrowia Psychicznego połączone z otwar
ciem Izby Pamięci Im. Ks. Biskupa Józefa Nathana. Obcho
dy rozpoczęły sie mszą intencyjna koncelebrowaną przez 
Duszpasterza Słu/by Zdrowia Diecezji Opolskiej Ks Mor- 
cmca W uroczystości wzięli udział zaproszeni goście 
wśród nich byli: Vi-ce Marszalek R. Gala, Vi-ce Wojewoda 
J. Suski, Dy rektor Opolskiej Kasy Chorych S. Łągiewka, 
S’arosta Głubc <ycki D Kasków
Pu mszy świętej wszyscy zaproszeni goście oraz gospoda
rze udali się do pomieszczeń, gdzie urządzono stylową Izbę 
Pamięci patrona szpitala W Izbie - muzeum zeromadzono 
rekwizyty z okresu życia biskupa, sprzęt używany w ko
ściele i życiu codzienny m przez mieszkańców tych okolic

Przypominamy posiadaczom psów o 
obowiązku ich zaszczepienia przeciwko 

wściekliźnie. Szczepieniu podlegają 
wszystkie psy w wieku ponad 3 miesiące, 

zdrowe o dobrej kondycji.

GAZETA BRANICKA —Wydawca- UG Branice, 
Redaktor Naczelny Paweł Domfeld
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Sport w Gimnazjum
Piłka siatkowa

W Baborowie odbył się Turniej Piłki 
Siatkowej Chłopców Szkół Gimna
zjalnych. Uczestniczyły w nim dru
żyny z Głubczyc, Baborowa, Kietrza 
i Branic. Mistrzostwo powiatu wy
walczyła drużyna Gimnazjum z Bra
nic wygrywając kolejno z Głubczy
cami 2 1, z Kietrzem 2:0, z Baboro
wem 2:0, Kolejnym etapem był 
udział w półfinałach województwa w 
Kędzierzynie-Koźlu, w których to 
zespół z Branic zajął 2 miejsce wy- 

Gogolinem 4:1 i z Biera
wą 2:0, awansowała tym 
samym do czwórki naj
lepszych w wojewódz
twie. Występowała ona 
w składzie: Łukasz Kop- 
czyńs' i, Krzysztof Gaj
da, Dawid Mróz, Piotr 
Wanat, Dawid Bory- 
chowski, Tomasz Kor- 
szyłowski, Jakub Wę
glarz, Mateusz Walo, 
Mateusz Mikler, Łukasz

grywając z drużyną z Ozimka
2:1 a ulegając gospodarzowi 
turnieju Gimnazjum Nr 5 z 
Kędzierzyna-Koźle 2:1. Dru
żyna została sklasyfikowana w 
województwie na miejscu od 5 
do 8. Reprezentanci Gimna
zjum w Branicach występowa
li w składzie: Jarosław Jania, 
Jakub Węglarz, Łukasz Żło- 
bicki, Łukasz Kopczyński. Łu
kasz Bawół, Grzegorz Szałas, 
Piotr Zapotoczny, Borys Wal
czak, Dawid Borychowski. 
Trenerem drużyny jest Edward 
Czyszczoń.

Bawół, Daniel Skrobacz, 
Łukasz Żłobicki, Przemy
sław Kloc, Jarosław Jania, 
Damian Kluk. Trenerem 
drużyny jest Edward Czysz
czoń.

Turniej COCA-COLI 
Dnia 10.04.2001 r. w Pilsz- 
czu odbył się pierwszy etap 
turnieju Coca-Coli w piłce 
nożnej. Wystąpiły w nim 3 
drużyny: Gimnazjum 
Kietrz, Gimnazjum Branice 
i SP Pilszcz. Do dalszych 
etapów turnieju awansowa-

Piłka Koszykowa
W Racławicach Śląskich 
odbył się turniej piłki ko
szykowej Chłopców w 
ramach Wojewódzkich 
Igrzysk LZS Młodzieży 
Szkół Wiejskich Gimna
zjalnych. Bardzo dobrze 
spisała się drużyna z Bra- 
nickiego Gimnazjum pro
wadzona przez Edwarda 
Czyszczonia. Chłopcy wy
grali wszystkie mecze i 
zajęli pierwsze miejsce 
awansując tym samym do 

trójki najlepszych drużyn w na
szym województwie. W zawodach 
brały udział drużyny z Racławic 
Śląsk.ch, Ścinawy Małej i Łambi
nowic. W skład drużyny Gimna
zjum Branickiego wchodzili: Pa
weł Antoszczyszyn, Łukasz Lenar
towicz, Mateusz Szpak, Łukasz 
Żłobicki, Łukasz Szpak, Konrad 
Weygand, Jarosław Jania, Jakub 
Węglarz.

Edward Czyszczoń

Piłka Nożna
Dnia 11. 04. 2001 r. w Baborowie 
odbyły się zawody piłki nożnej szkół 
gimnazjalnych na szczeblu powiatu. 
Bardzo dobrze spisała się drużyna 
Gimnazjum w Branicach wygrywa
jąc wszystkie spotkania i awansując 
do zawodów półfinałowych na 
szczeblu województwa.
Gospodarzem półfinałów była druży
na z Bierawy reprezentująca powiat 
kędzierzyńsko - kozielski. Drużyna 
Gimnazjum z Branic wygrała mecz z 

ła drużyna Gim
nazjum Branice, która wy
grała z Pilszczem 10:1 oraz 
z Kietrzem 7:1. Braniczanie 
grali w składzie Łukasz Le
nartowicz, Krzysztof Gajda, 
Mateusz Mikler, Mateusz 
Szpak, Mateusz Podkowka, 
Mateusz Walo, Tomasz 
Korszyłowski. Damian 
Kluk, Przemysław Kloc, 
Tomasz Skrzeczkowski. 
Trenerem drużyny jest 
Edward Czyszczoń.
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Sport-owe wiadomości z gminy
Sensacja w V ysokiej

Mecz o mistrzostwo kl. B między Or
łem II Bramce-Wysoka a Piastem Wód
ka zakończył się sensacyjną porażką 
faworytów i pretendentów do awansu 
do kl. A -zespołu z Wysokiej Orzeł H 
Branice-Wy soka -Piast Wódka 0:1/0: 
0/ bramka: 70 min Dariusz Włodar
czyk. Wvsoka w stąpną w składzie:

Marek Szatko, Jerzy Wałecki, Aleksan
der Panek, Jarosław Piwek, _4arek 
Szewczyk, Daniel Korczyński, Sylwe
ster Wałecki, Andrzej Bartlewicz, Ry
szard Pączko, Jarosław Jamrozik, Paweł 
Nowak. Wódka wystąpiła w składzie: 
Mirosław Wawrow, Krzysztof Pochwa
ła. Zbigniew Pączko, Sebastian Baca 
Radomir PiweK, Paweł Pantak, Audrzei 
Bartlewicz Ryszard Skuplik, Jan Bado- 
wer Dariusz Włodarczyk i Paweł Mar- 
czinel Sędziował: Czesław Sokołow
ski oraz pomocnicy Tadeusz Sęga i Jó
zef Sław ik
Osłabiony brakiem kilku podstawo

wych piłkarzy zespół z Wysokiej me 
sprostał mzej notowanym w tabeli go
ściom z Wódki. Jeden z kibiców humory- 
st czme stwierdził, że "wódki nikt nie 
pokona". Pierwsza część meczu zakon ■ 
czyła się bez1 iamk< vym remisem, co 
jest niewątpliwie sukcesem gospodarz*. 
Zespół z Wódki przy mądrej taktycznie 
grze stworzył trzy sytuacje, z których 

powim> ; być zdobyte bram
ki. Druga odsłona meczu to 
chaotyczny napór gospoda
rzy i konsekwentna gra z 
kontry zespołu gości W 70 
min meczu po takim wła
śnie ataku objęli oni prowa
dzenie, a szczęśl w* m zdo
bywcą gola został Dan sz 
Włodarczyk Gospodai ze 
rzucili się do odrabiania 
strat lecz robili to nieudol
nie Posiadali ogromną prze
wagę lecz byro to przysłc 
w iowe "bicie głową w 
mur". Najdogodniejszą sy
tuację do wyr< wnaru. stanu 
meczu zaprzepaścił R] szard

Pączko, w 90 min. przestrzelił z trzech 
metrów Do wyróżniających 
się zawodniKow należeli Ja
rosław Piwek z Wysokiej 
oraz Dariusz Włodarczyk i 
Ryszard Skuplik z Wódki.

Orzeł Br mice Kombinat 
Głubczyce 7 : 2 / 4 : O /. 
Mecz o mistrzostwo II ligi 
juniorów od początku prze
biegał pod dyktando drużyny 
z Branic. Orły grały szybko 
zdecydowanie I dokładnie 
zdobywając do przerwy czte
ry bramki. Po zmianie stron 

trener gospodarzy 
"puścił" do gry zawodników 
rezerwowych i gra ;ię wyrów
nała. Wyróżniającymi się za- 
wodmka.m Orła byli zdo
bywca czterech bramek Paweł 
Nowaczewski, Łukasz Bawół 
i rozgry ijacy Jarosław Ja
nia. Bramk. dl? Orła zdoby.' 
N.waczewski 4 Bawół, Knas 
i Węglarz. Skład lomasz 
Pełechaty, Dawid Mróz, Pa
weł Nowaczewski. Krzysztof 
Wojtuś, "arosław Jania, Ma
rek Czepczor, Maciej Knas 
Łukasz Kaczor, Kuba Wę
glarz, Rafał Herbut, Przemy

sław Walo, Krystian Jamrozik, Woj
ciech Maiikiew icz. Dawid Wróbel, 
Jacek. Kubik i Łukasz Bawół.

Piast Wódka -Zryw Opawica 
2:1 / O : 1 /. Mecz o nastrzostwe 
kl B rozgrywan był przy porywi
stych podmuchach wiatru, padającego 
deszczu i grząskiej błotnistej mura
wie. Mecz na przekor warunkom był 
bardzo ciekawym widowiskiem. Go
ście grając z wiatrem od początku me
czu posiadali przewagę i szybko zdo
byli prowadzenie, mając jeszcze przed 
przerwą możliwość podwyższenia 
wyniku. Po zmianie stron role się od
wróciły lecz gospodarze nie mogli 
znaleźć recepty na pokonanie rywali. 
Goście natomiast ogramczab się do 
obron’ własnej bramki groźnie kontr
atakując. W 75 min. bramkarz z Wód
ki dalekim wykopem piłki mesionej 
przez wiatr uruchomił napastnika Ry
szarda Skuplika który wykorzystał 
brak zdecydowania obroncow i bram
karza gości, wyrównując stan meczu. 
Pięć minut później kopia poprzedniej 
akc ten sam zawodnik w identycz

ne* sytuacji zdobył zwycięskiego gola. 
Zespół z Wódki należy pochwalić za 
>tpór, ogromną wolę walki i ambicję, a 
mdywidu ilme Zbigniewa Pączko za 
wzorową gi^ w defensy le oraz zdo
bywcę bramek Ryszarda Skuplika. 
»kład Mirosław Wawrów, Piotr Bat- 
kiewicz, Andrzej Batkiewicz Arka
diusz Górski, Artur Jaskółka, Paweł 
Pantak, Damian Leśniewski. Zbi
gniew Pączko. Mariusz Widawski, 
Radomir Piwek, Dariusz Włodarczyk, 
Andrzej Badower, Ryszard Skuplik i 
Sebastian Baca

Czesław Sokołowski

n liga juniorów
1. MEC Sławięcice 17 47 107-13
2. Śląsk Reńska Wieś 17 41 68-21
3. Odra II K-Koźle 17 38 57-23
4. Po-Ra-Wie Większyce 17 37 72-29
5. Sokół Boguchwałów 17 26 51-23
6. Zawisza Kotlamia S Kuź. 17 26 58-56
7. Orzeł Branice 17 23 54-43
8. Włókniarz II Kietrz 17 23 39-52
9. Victoria Cisek 17 21 29-37
10. Orzeł Polska Cerek 17 18 47-99
11. LZS Stare Koźle 17 16 38-81
12. Football Club Pilszcz 17 13 52-80
13. Kombinat Głubczyce 17 8 23-83
14. Agricola Nowa Wieś 17 5 26-81

Klasa B
1. Farmer Szonów 17 39 79-25
2. Fortuna Chomiąża 17 39 49-26
3 Orzeł Branice-Wysoka 17 37 73-29
4. Piast Raków 17 35 55-33
5. Kombinat Głubczyce 17 35 38-28
6. Granica Równe 17 30 59-40
7. Błyskawica Rozumie 17 25 38-37
8. Zryw Opawica 17 19 30-37
9. Stal GrobniKi 17 19 29-42
10. Piast Wódka 17 19 23-49
11. Troja Włodzienin 17 16 23-36
12. Football Club PJszcz 17 14 35-52
13. Ruch Zubrzyce 17 8 23-71
14. Agricola Nowa Wieś 17 4 24-73

Klasa A juniorów
1. Cukrownik Baborów 13 32 69-19
2. Orzeł Dzieiz.zsław 14 31 53-22
3. LZS Lisięcice 14 31 54-26
4. Polon a II Goł. Głubcz 14 29 58-30
5. Tramp Baborow 13 27 53-24
6 Farmer Szonów 14 18 43-32
7. Zryw Opawica 14 17 51-36
8. Rolnik Lewice. 14 14 33-40
9. Stal c irobnik. 14 14 42-56
10. Orzeł II Brame? W. 14 12 34-61
11. •ramca Równe 14 8 30-67
12 Agricola II Nowa W 14 6 19-129

8 GAZETA B RANIČKA


